
Jeg er sygeplejerske og har arbejdet i sundhedsvæsenet i mange år. Jeg har haft epilepsi i 26 år og er for 
nyligt fået en epilepsi operation på Rigshospitalet med god effekt.  
Det havde været optimalt, hvis jeg var blevet opereret for 12 år siden. Min hukommelse har desværre taget 
skade efter mange store epilepsi anfald de sidste 12 år som gør det svært for mig at arbejde, som 
sygeplejerske nu. Operationen gør forhåbentligt, at jeg vil kunne arbejde som sygeplejerske igen snart. 
 
patienter med epilepsi venter fortsat ca. 11 år, fra det konstateres, at medicinen er virkningsløs, til de 
henvises til epilepsikirurgisk udredning, hvilket i praksis betyder, at de psykosociale konsekvenser af alvorlig 
hjernesygdom gennem barndom, ungdom og voksenliv ofte består også efter en operation. Internationalt 
anbefales det, at patienter henvises senest to år efter at være konstateret medicinsk behandlingsrefraktære. 
Der er således behov for forbedret information om epilepsikirurgi til patienterne og de henvisende afdelinger. 
Mange patienter fravælger epilepsikirurgi af frygt for komplikationer i forbindelse med åben neurokirurgi. I 
disse år udvikles der helt nye, langt mindre invasive behandlingsformer såsom MR-vejledt laserterapi og 
ultralydterapi, som må forventes at ændre henvisningsmønstret. Teknikkerne er komplicerede og kostbare, 
og implementering af dem i det danske epilepsikirurgiprogram kræver politisk bevågenhed og økonomisk 
støtte.” 
Se Link: 
https://www.epilepsiforeningen.dk/nyheder/saa-godt-gaar-patienter-opereres/ 
 
Det er mit ønske ved denne henvendelse, at der kan komme mere politisk opmærksomhed på, at der skal 
foretages flere epilepsi operationer. Det vil være til stor gavn for både patienten med epilepsi , pårørende og 
for samfundet. 
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